
 

BRM.0002.1.2023 

P r o t o k ó ł  nr  LXV/2023 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 27 lutego 2023 r.  
w Urzędzie Miasta Inowrocławia 

 

........................................................................................................................................ 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1000 otworzył LXV 

sesję Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości 

stwierdził, iż w sesji uczestniczy 23 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 23 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji i uchwał.  
 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Sesji przewodniczył: Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 
 

Sekretarz obrad: Maciej Basiński. 

 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, proszę o ujęcie w porządku dzisiejszych obrad punktu dotyczącego 

przyjęcia apelu w sprawie obniżenia stawki podatku VAT za ciepło sieciowe, gaz oraz 

energię elektryczną, który Państwo otrzymaliście i który po jego przyjęciu zostanie 

przesłany do Premiera. 

 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowanie  1 – Przyjęcie zmiany i dodanie punktu do porządku obrad:    
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 4, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 2 do protokołu. 
 

Przegłosowaną zmianę proszę umieścić w punkcie 6 porządku obrad. Tym samym 

w pozostałych punktach porządku obrad ulegnie zmianie numeracja. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI udzielił głosu radnemu Damianowi 

Polakowi. 

 

Damian Polak – Radny RMI: 

Złożył wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad o przegłosowanie stanowiska 

Rady Miejskiej Inowrocławia w sprawie poparcia projektu ustawy o zawieszeniu 

systemu handlu uprawnieniami do emisji gazów cieplarnianych.  

Radny odczytał projekt stanowiska: 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
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(nagranie z obrad sesji zawierające odczytaną przez radnego treść stanowiska udostępniono na 

stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl)  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Zwrócił się  do wnioskodawcy o podanie numeru druku sejmowego projektu ustawy, 

wskazanego w treści stanowiska.  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Prezydent poprosił także wnioskodawcę o numer druku sejmowego, aby móc się 

zapoznać tym projektem, który Rada jako przedstawiciele Miasta, mieszkańców 

Inowrocławia mają poprzeć. U mnie Pana wystąpienie wywołało chaos, bo nie można 

być za, a jednocześnie przeciw. Jako przedstawiciele samorządów polskich 

występowaliśmy o podjęcie przez Rząd decyzji, które ograniczą negatywne skutki 

związane ze wzrostem kosztów ponoszonych przez ciepłownictwo, czyli głównie 

przez mieszkańców miast w związku ze wzrostem kosztów zakupu certyfikatów za 

emisję CO2. Prawie 30 milionów złotych więcej zapłaci nasz zakład. W Inowrocławiu 

to prawie 1000 zł więcej za rachunki za ciepło. Związek Miast Polskich, którego 

członkiem jesteśmy występował z propozycją do Rządu, która do tej pory nie została 

pozytywnie rozpatrzona, aby zwiększyć limit bezpłatnych certyfikatów, które będą 

dostępne dla podmiotów, które korzystają z emisji CO2. Inowrocław, mieszkańcy                

w swoich rachunkach zapłacą prawie 30 milionów, z tytułu konieczności 

wypuszczeniu w powietrze emisji CO2 przy spalaniu miału węglowego. Te pieniądze 

trafiają do instytucji rządowych… . 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl 
      

Damian Polak – Radny RMI: 

Radny podtrzymał swój wniosek formalny i prosi o jego przyjęcie do porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zgodnie z procedurą, proszę o przekazanie tego stanowiska w formie projektu. 

Ogłaszam przerwę. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady.     

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przypomnę, że jesteśmy w punkcie drugim. Na razie przyjęliśmy w tym punkcie do 

porządku obrad projekt apelu i padł drugi wniosek złożony przez radnego Damiana 

Polaka o przyjęcie stanowiska. Szanowni Państwo, nie ulega żadnej wątpliwości, że 

problem poruszony w przedmiotowym projekcie stanowiska jest problemem bardzo 

istotnym, ważnym nie tylko dla nas, ale mieszkańców Inowrocławia i nie tylko. 

Proponuję, aby projekt takiego stanowiska przyjąć na następnej sesji ze względów 

proceduralnych. Radny Damian Polak w uzasadnieniu wpisał, że inicjatorem 

wyrażenia stanowiska jest Damian Polak radny Rady Miejskiej Inowrocławia. Pan 

radny występując poinformował, że występuje w imieniu Solidarnej Polski. Pan radny 
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przywołuje przypisy. Odsyłam Państwa do naszego Statutu… Nie możemy przyjąć 

tego stanowiska ze względu na zapisy w naszym statucie i dlatego poddaje pod 

głosowanie o odrzucenie tego wniosku o zmianę porządku obrad. Wrócimy do tematu 

po analizie jednej z Komisji i najprawdopodobniej będzie miało to miejsce na 

następnej sesji … .    
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Przewodniczącego RMI udostępniono na 

stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl 

 

Głosowanie  2 – Odrzucenie wniosku radnego Damian Polaka: 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 4, wstrzym. się – 3. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 

 

Rada wniosek odrzuciła. Stwierdzam, że Rada obradować będzie zgodnie                                    

z przesłanym porządkiem obrad, uwzględniającym przyjętą wcześniej zmianę. 
 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LXIV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania uchwał 

Rady Miejskiej Inowrocławia. 

6. Przyjęcie apelu w sprawie obniżenia stawki podatku VAT za ciepło sieciowe, gaz 

oraz energię elektryczną: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− zapytania i dyskusja. 

− głosowanie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034: 

 – jak w punkcie 6.   

9. Przedstawienie „Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

Miasto Inowrocław (jednostkę samorządu terytorialnego) za rok 2022”:  

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− dyskusja. 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pomoc w formie gorącego posiłku dla uczestników 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Inowrocławiu: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w postaci świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023: 

− jak w punkcie 10. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 

zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023: 

− jak w punkcie 10. 

13. Rozpatrzenie ponownej skargi (dot. uchwały nr LXIII/560/2022 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia skargi): 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

− zapytania i dyskusja, 

− głosowanie. 

14. Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji Rady Miejskiej Inowrocławia 

za 2022 r.: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− dyskusja. 

15. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z LXIV (sześćdziesiątej czwartej) sesji Rady Miejskiej 

Inowrocławia: 
 

Maria Żukowska – sekretarz obrad LXIV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia 

z 27 stycznia 2023 r. : 

Poinformowała, że protokół odzwierciedla przebieg sesji i wnosi o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  3 - Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 

 

 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
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Ad 4.  Wybór sekretarza obrad: 
   

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję Pana radnego Macieja Basińskiego. 
 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy Pan radny wyraża zgodę? 
 

Maciej Basiński– Radny RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
 

Głosowanie 4  -  wybór sekretarza obrad (Maciej Basiński):  
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad został Pan radny Maciej Basiński. 

 

Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo na piśmie wraz z materiałami na sesję. Zapytania 

do informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 

 

Ad 6. Przyjęcie apelu w sprawie obniżenia stawki podatku VAT za ciepło 

sieciowe, gaz oraz energię elektryczną: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, proponuję przyjęcie apelu Rady Miejskiej Inowrocławia o treści 

zaproponowanej w przekazanym Państwu przed sesją projekcie. 
 

Zapytania do projektu apelu i dyskusja: 

Głos zabrali radni: Marcin Wroński, Patryk Kaźmierczak, Jacek Tarczewski. 
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Klub Zjednoczonej Prawnicy jest za tym, abyśmy płacili mniej za energię. Wyższe 

ceny spowodowane są przez wojnę, którą mamy za wschodnią granicą. Rząd 

wprowadził dopłaty do paliw dla mieszkańców w Polsce, miedzy innymi 3 tysiące 

złotych dla osób, które opalają swoje domy węglem lub innymi paliwami. W 2022 r. 

mieliśmy kilka razy zwoływaną sesję nadzwyczajną. Zmienialiśmy budżet, 

systematycznie jak te transze zostały przekazywane przez Wojewodę i później 

przekazywaliśmy je mieszkańcom. Zamrożone zostały ceny prądu. Samorządy, 

również też nasz dystrybuowały tańszy węgiel dla mieszkańców. Widzimy, że ten 

szereg działań jest i jak najbardziej Zjednoczona Prawica jest za tym, aby mieszkańcy, 

Polacy płacili jak najmniej. Jednak z czym mamy do czynienia obecnie? Mamy do 

czynienia z niepoważnym traktowaniem radnych opozycji, bo to stanowisko Rady 

Miejskiej dostaliśmy przy wejściu na salę. Nie mogliśmy się z nim wcześniej 

zapoznać, nie mogliśmy wspólnie z Państwem ustalić tego stanowiska. Stanowisko, 

wygłosił również radny Damian Polak i ta treść była znana medialnie, a ta trzymana 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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była w ścisłej tajemnicy. Mówicie państwo, że 8 lutego Sejm odrzucił  większością 

głosów poprawki senackie. Ani nie ma numerów tych poprawek, nie możemy 

wiedzieć, o które poprawki Państwu chodzi. Jest nieopracowane to wasze stanowisko. 

Zwracacie się do Premiera, a mówicie o głosowaniu w Sejmie. Przecież jest podział, 

każdy ma swoje kompetencje. Sejm ma inne kompetencje, Rząd ma inne kompetencje, 

Prezydent inne. Jest to słabo dopracowany dokument na kolanie. I dlatego nie 

weźmiemy udziału w głosowaniu nad tym dokumentem… . 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl 
                         

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Pan mówi o działaniu z zaskoczenia? A jak zachował się Pana kolega, radny Damian 

Polak. Jeżeli przygotowany projekt apelu dostaliście Państwo, bo nie było wcześniej 

możliwości i takiego pomysłu wcześniej, zgodnie z terminami obowiązującymi                        

w Statucie, a mieliście czas na przeczytanie przed sesją tego apelu, który jest bardzo 

krótki. W tym apelu nie potrzeba żadnych druków, nie ma nic takiego, aby go 

dyskwalifikowało. Przywoływanie jakiś druków sejmowych, ale do czego?  Do tego, 

żeby poprosić Premiera w tym apelu, aby zmienić stawkę podatku VAT z 23 % 

zmniejszyć do 5%, tak jak na to pozwalają przepisy unijne a nie po to, aby zwiększyć 

do 23%, aby łupić przez spółki, które są potentatami na naszym rynku do 

wielomiliardowych zysków. Po co Panu tam druki sejmowe, tym swoim wywodem 

Pan się ośmiesza.        
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Ta propozycja z 23% na 5% jest to konkretna propozycja. Pan radny powinien 

wiedzieć jakie działania podejmowane były przez Rząd, które doprowadziły do tego, 

że mamy ogromną drożyznę. Ceny, opłaty rosną z tego samego powodu, z którego 

rosną artykuły spożywcze. Jeżeli chodzi o apel, to rzeczywiście został przekazany 

przez sesją. Natomiast stanowiska Pana radnego w ogóle nie dostaliśmy. Pan radny na 

początku przedstawiając to stanowisko, proponując zmianę w porządku obrad, mówił 

o tym, że otrzymaliśmy. Ja takiego stanowiska nie otrzymałem ani przed sesją ani 

w trakcie sesji. Wyższe ceny i koszty są spowodowane rekordowymi marżami. 

Przecież Rząd w tych spółkach łupi inowrocławian, na gazie, na prądzie, na paliwie. 

Wczoraj lub przedwczoraj opublikowali raport, że kilkakrotnie zwiększył się zysk 

Orlenu i to w trakcie wojny na Ukrainie. W taki sposób chcecie ulżyć Polkom 

i Polakom? Ceny energii w Europie spadają, a nasze zostały zamrożone na 

rekordowym poziomie. A Pan występuje tutaj i twierdzi, że te wysokie ceny energii, 

rekordowe marże itd., że inowrocławianie powinni Państwu dziękować. Ja będą 

głosował za apelem.   
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Przysłuchuję się wystąpieniom i nie wiem, jaki ma tytuł Przewodniczący do 

komentowania występu nas radnych, określając je jako śmieszne czy ośmieszające się. 

A Pan Wiceprzewodniczący podnosi głos, krzycząc niemalże do radnego, który 

wcześniej zabierał głos. Jestem bardzo zdziwiony Panie Prezydencie, że Pan wywołuje 
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taki apel do ciała jakim jest Rada Miejska. Był Pan przecież posłem. Kiedy przestał 

Pan być posłem, był Pan w zespole doradczym Rządu Premiera Leszka Milera i wie 

Pan jak funkcjonuje legislacja w Polsce. I jakie role kto ma. Sejm jest władzą 

uchwałodawczą, ustawodawczą a Rząd wykonawczą. Rząd wykonuje to, co uchwali 

Sejm. Nie ma Premier szczególnych uprawień do tego, żeby robić, wykonywać rzeczy, 

do których nie upoważnił go Sejm. Cały ten apel, który państwo tutaj skonstruowali 

w taki sposób na jaki Was stać. Oczywiście o terminie nie będziemy mówić, ponieważ 

Pan Przewodniczący raczył usprawiedliwić wręczenie tych Państwa „wypocin” przy 

wejściu na salę. I tak jak powiedział Pan Marcin Wroński, my w tym „śmiesznym” 

przedstawieniu udziału nie weźmiemy … . 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl 
   
Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Pan jest radnym ze stażem dłuższym ode mnie. Powinien Pan wiedzieć, co 

Przewodniczący może, a czego nie może. Tytuł, o którym Pan mówi jaki mam do tego 

aby czynić jakieś uwagi, albo komentować uwagi, wypowiedzi innych radnych, taki 

tytuł jest zapisany w kilku paragrafach naszego Statutu. Apel jest chybiony nie do 

Pana Premiera? A cóż przeszkadza w wystosowaniu takiego apelu do organu, jakim 

kieruje Premier, czyli Rady Ministrów, o podjęcie działań  zmierzających do  

wprowadzenia stawki niższej niż obowiązująca. To znaczy, że jak Sejm o czymś 

zdecyduje to Premier ma związane ręce i nie może z taką inicjatywą wyjść? Przecież 

to Premier ma zaplecze sejmowej większości. Czy ktoś inny w tym kraju rządzi niż 

Premier?   
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Przewodniczącego RMI udostępniono na 

stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl 
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Propozycja obniżenia VAT-u z 23% do 5% to nie są żadne „wypociny”, tylko jest to 

konkretna propozycja, która obniżyłaby rachunki inowrocławian. A to w jaki sposób 

wygląda legislacja w Sejmie, o czym Pan wspomniał, to wszyscy doskonale wiemy,            

w 5 minut, na kolanie i pod osłoną nocy. Składam wniosek o natychmiastowe przejście 

do głosowania.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wniosek Pana radnego Patryka Kaźmierczaka jest wnioskiem formalnym.  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Byłem członkiem zespołu w sprawach polityki regionalnej państw, przy Prezesie Rady 

Ministrów. Pierwszym był Jerzy Buzek a drugim był Leszek Miller, ponieważ 

kadencja moja kilkuletnia dotyczyła jednego i drugiego Rządu. A moim kolegom 

siedzącym przy mnie w tym zespole za kadencji Leszka Millera, był Pan Poseł 

Gosiewski z PiS-u, który tragicznie zginął w Smoleńsku. Ponieważ reprezentantami 

tego zespołu, zgodnie z ustawą, która wówczas obowiązywała były osoby, które były 

wskazane przez określone siły polityczne lub Prezesa Rady Ministrów. Dzisiejszą 
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dyskusję podsumuję jednym zdaniem. Ci państwo, którzy podniosą rękę za przyjęciem 

tego stanowiska to są Ci, którzy chcą aby inowrocławianie płacili w tym roku mniej 

o 500 zł za dostarczane im ciepło w budynkach wielomieszkalnych. Ci, którzy nie 

będą głosowali, albo zagłosują przeciw, to chcą i akceptują to, że Inowrocławianie 

mają płacić pół tysiąca złotych więcej. 
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Wycofuję swój wniosek.           
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Pan radny Patryk Kaźmierczak wycofał swój wniosek ze względu, że nie spełniał on 

wymogu formalności. Dziwie się tak zaciekłej postawie. W tym apelu nie ma żadnej 

polityki, to jest wniosek o ulżenie w opłatach mieszkańcom Inowrocławia i nie tylko. 

Jeżeli ten podatek zostanie obniżony, to przecież skorzystają wszyscy mieszkańcy 

w naszym kraju. Tutaj chodzi o to, żeby nie generować olbrzymich zysków dla 

wielkich spółek. W mediach mówi się o tym, że na sprowadzaniu nadal taniej ropy 

z Rosji, spółka wzbogaciła się bardzo dużo, nie kupując tej ropy gdzie indziej. Nie 

transportując jej za pieniądze dużo droższe. Jest to prosty apel, który ma przynieść 

korzyści głównie nam. Metodologia wyliczania stawek za gaz po 1-szym stycznia jest 

iście zadziwiająca. Tego nikt nie potrafi wyjaśnić. Podam przykład. Rachunek za gaz 

za 2 miesiące listopad i grudzień 976 zł. Rachunek w lutym za miesiąc styczeń 945 zł, 

przy tym samym zużyciu. To na skutek podwyżki VAT-u o 100% skacze cena? Coś 

tu jest nie tak. 
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Jest rzeczą nieuzasadnioną, żeby opowiadać, że Rząd i spółki łupią 23% VAT-u. VAT 

do 23% podniosła  Platforma Obywatelska za rządków Donalda Tuska. Przecież to nie 

Rząd Zjednoczonej Prawnicy podnosił do 23% VAT-u stawkę w Polsce. Jeżeli chodzi 

o zarzucanie, że Rząd zrobił drożyznę, są to słowa radnego Kaźmierczaka. Chciałem 

tylko powiedzieć, że to nie jest PRL, żeby Rząd ustalał jakiekolwiek ceny. Ceny, czy 

to energii, czy to żywności ustalane są przez giełdy światowe, giełdy energii czy też 

giełdy zbożowe. I te giełdy ustalają wysokość cen, a nie Rząd. To co Pan mówi to jest 

ekonomia z „tik-toka”, nie z książek makroekonomicznych. Co do drożyzny to można 

mieć zastrzeżenia do cen światowych. Odnośnie dochodów spółek to jest mit, który 

trzeba by było obalić. Spółki Skarbu Państwa, ale nie wszystkie zawierają kontrakty 

długoterminowe, czy na dostarczanie energii, czy też dostarczenie surowców. Jeżeli 

ceny transakcyjne np. ropy wzrastają, gazu czy zboża to wzrastają ich przychody. Jest 

to rzecz naturalna. I stąd biorą się większe dochody w sektorze firm. Ten apel powinien 

być kierowany do Posłów, a nie do Premiera i nie ma czegoś takiego, co powiedział 

Pan Przewodniczący, co Premier powie, to jest przegłosowane. To jest brak 

poszanowania trójpodziału władzy w Polsce, a państwo protestowaliście na ten temat. 

W obronie wolności i to jest zaprzeczenie. To jest nawoływanie do dyktatury.  
 

(z sali dobiegają niezrozumiałe głosy radnych, śmiech oraz oklaski)    
 

Może ten apel wystosujmy do Klubu Koalicji Obywatelskiej, Posłów a nie do 

Premiera.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Chciałbym przypomnieć, że to nie Donald Tusk czy Platforma Obywatelska od 

1 stycznia br. podniosła stawkę VAT z 5 do 23%, tylko podniosła ją większość 

Sejmowa PiS-owska. Z 5%, który obowiązywał do końca roku. Do 5%, na który 

pozwala ta zła, Waszym zdaniem Unia. Jest tak zła, że nie będziemy mieć 5%. Wasz 

Rząd tak powiedział, że nie wprowadzimy 5 %, bo Unia tak ma. My zrobimy 23%, 

żeby „wydrylować” kieszenie Polaków, kieszenie inowrocławian.        

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Ad vocem. Jeżeli ktoś twierdzi, że Premier nie ma nic do powiedzenia, to może Prezes. 

Ceny energii na rynkach europejskich i rynkach europejskich tych zachodnich są 

zdecydowanie mniejsze niż w Polsce. I to nie żadne światowe czy europejskie 

instytucje nie narzucają marż spółkom, które tą energię Polakom, inowrocławianom 

sprzedają, tylko zarządzający i rządzący tymi spółkami o wysokości marż,                               

o „łupieniu” Polek i Polaków decydują. 
 

Innych pytań nie było.              
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 5 – za przyjęciem apelu w sprawie obniżenia stawki podatku VAT za 

ciepło sieciowe, gaz oraz energię elektryczną:  
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 6 do protokołu. 

 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.  
  
Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 6 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 
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Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 7 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXV/568/2023 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 
 

Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034. 
 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Głos zabrał radny: Patryk Kaźmierczak.  
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

W tym projekcie WPF jest uwzględniona poprawka w budżecie, którą 

przegłosowaliśmy, niestety nie wszystkimi głosami radnych, dotycząca zapewnienia 

środków na edukacje dla dzieci i młodzieży ukraińskich. Czy te środki są w tym 

projekcie?      
 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

WPF obejmuje to co zaproponowałam w autopoprawce, czyli kształcenie dzieci                       

obywateli Ukrainy, zarówno jak Zarządzenie z dnia 24 lutego, które dotyczyło 

zakwaterowania obywateli Ukrainy.  
 

Innych pytań nie było.       
 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 7 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej  Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 8 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXV/569/2023 zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2034. 
 

 

 



11 
 

Ad 9. Przedstawienie „Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2022”: 
 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła sprawozdanie. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione Sprawozdanie. 
            
Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione Sprawozdanie. 
 

Zapytania i dyskusja:  

Głos zabrał radny: Damian Polak. 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Czy posiada Pani Naczelnik informacje, o ile wzrosły średnie wynagrodzenia 

nauczycieli od 2015 do 2022 r. procentowo? 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Mogę odpowiedzieć Panu po sesji, jeżeli zbiorę takie dane. Są od wielu lat podwyżki, 

ale my od wielu lat nie mamy tych dodatków uzupełniających. Mamy tą nadwyżkę                   

i w tym roku również. Do tego przychodzą nadgodziny, 13 pensja, różne odprawy.    
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Związany jestem na co dzień z działalnością pośród nauczycieli. Te podwyżki, o które 

Pan pyta od 2015 r. miały kilka razy miejsce, ale zawsze są to podwyżki, które gonią 

minimalne wynagrodzenie w gospodarce. Kolejna regulacja o całe 7,8% przy inflacji  

17,2% miała też miejsce dla nauczycieli, ale wymuszona była ona tym, że ci, którzy 

rozpoczynają prace w zawodzie, zarabiali mniej niż wprowadzona od 1 stycznia płaca 

minimalna. Trzeba również pamiętać o galopujących kosztach, które towarzysza i są 

współmierne wyższe niż nadążające za nimi z opóźnieniem podwyżki.   
 

Innych pytań nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja.  
 

Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pomoc w formie gorącego posiłku dla uczestników 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Inowrocławiu: 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydział Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
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Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 8 – za podjęciem uchwały w sprawie  szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pomoc w formie gorącego posiłku dla uczestników Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Inowrocławiu:  
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 9 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXV/570/2023 w sprawie  

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pomoc w formie gorącego posiłku 

dla uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy w Inowrocławiu. 

 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w postaci świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023: 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydział Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 9 – za podjęciem uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w postaci świadczenia 
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pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole                

i w domu” na lata 2019-2023:  
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 10 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXV/571/2023 w sprawie  

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy                    

w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023: 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydział Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 10 – za podjęciem uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023:  
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 11 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXV/572/2023 w sprawie  określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 
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Ad 13. Rozpatrzenie ponownej skargi (dot. uchwały nr LXIIII/560/2022 Rady 

Miejskiej Inowrocławia z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia skargi): 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Otrzymaliście państwo dokumenty zawierające dane osobowe. Z uwagi na fakt, że 

obrady podlegają transmisji, proszę wszystkich, którzy będą brali udział w dyskusji              

o przestrzeganie zasad ochrony danych osobowych.  
 

Danuta Jaskulska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 13 lutego 2023 r. 

rozpatrzyła ponowną skargę na nienależyte wykonanie zadania w zakresie 

gospodarowania mieniem komunalnym. 

W efekcie podjętych czynności Komisja uznała, że w ponownej skardze nie zostały 

wskazane przez skarżącego nowe okoliczności w przedmiotowej sprawie. W związku 

z tym, Komisja Skarg postanowiła podtrzymać swoje poprzednie stanowisko, 

wyrażone na posiedzeniu Komisji w dniu 5 grudnia 2022 r. 
 

Zapytania i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 11 – za podtrzymaniem stanowiska wyrażonego w uchwale                                   

nr LXIII/560/2022 Rady miejskiej Inowrocławia z dnia 19 grudnia 2022 r. uznającego 

skargę za bezzasadną:  
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 2. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 12 do protokołu. 
 

Głosowanie 12 – za podjęciem uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska                          

w sprawie rozpatrzenia skargi:  
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 1, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 13 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXV/573/2023 w sprawie 

podtrzymania stanowiska w sprawie rozpatrzenia skargi . 
 

Ad 14. Przedstawienie Sprawozdań z działalności komisji Rady Miejskiej 

Inowrocławia za 2022 r. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym oraz naszego 

Statutu, komisje przedkładają Radzie, roczne sprawozdania ze swojej działalności. 

Nastąpiło to w formie pisemnej. Otrzymaliście Państwo te sprawozdania wraz  

z materiałami na sesję. Nie ma więc potrzeby ich odczytywania. 
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Zapytania i dyskusja: 

Nikt nie zabrał głosu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja.  
 

Ad 15. Wolne wnioski i informacje bieżące: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo w dniu 5 lutego w wieku 85 lat zmarł Marian Kokoszyński, artysta 

plastyk, pedagog, intelektualista i erudyta, nestor inowrocławskiego środowiska 

twórców i kultury, laureat licznych konkursów malarskich. Jego dzieła zdobią 

muzealne i wystawiennicze galerie, ubogacają prywatne kolekcje. Marian 

Kokoszyński pozostanie w naszej wdzięcznej pamięci jako współtwórca idei wystroju 

sali obrad ratusza i autor scen z dziejów miasta i kujaw inowrocławskich.  

Uczcijmy go minutą ciszy.   
 

Radni uczcili minutą ciszy Śp. Mariana Kokoszyńskiego.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć 

wnioski dotyczące organizacji prac Rady lub Komisji?  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Następną (roboczą) sesję przewiduję na dzień 27 marca 2023 r. Materiały na sesję 

w statutowym terminie zostaną przesłane drogą elektroniczną. Przypominam również, 

że do 30 kwietnia br. należy złożyć oświadczenia majątkowe za 2022 r. Powinno ono 

być złożone według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku. Oświadczenie majątkowe 

wraz z kopią PIT za rok poprzedni i jego ewentualną korektą, radni składają na ręce 

Przewodniczącego Rady.  
 

Ad 16. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam LXV sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  
 

Sesja trwała od godz. 1000 do godz. 1145. 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

/-/ Tomasz Marcinkowski 
Sekretarz obrad: 

 

/-/ Maciej Basiński 

 

Protokółowała: /-/ Agnieszka Bardzińska  

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  


